

BAI LU YUAN

WHITE DEER PLAIN

Wang Quan'an



BIOGRAFIE Geboren 1965 Yanan, Shaanxi, Volksrepublik China. Nach dem Studium an der Pekinger Filmakademie am Xi'an Filmstudio tätig. Schrieb und drehte 1999 seinen Debütfilm YUE SHI (LUNAR ECLIPSE). Mit JINGZHE (THE STORY OF ERMEI), 2004 im Berlinale Panorama, etablierte er sich als bedeutender Autorenfilmer der sechsten Generation. 2007 zeichnete die Berlinale TU YA DE HUN SHI (TUYA'S HOCHZEIT) mit dem Goldenen Bären aus. TUAN YUAN errang 2010 den Silbernen Bären.

BIOGRAPHY Born in Yanan, Shaanxi in 1965. After studying at Peking Film Academy he joined Xi'an Film Studios. He wrote and directed his first film YUE SHI (LUNAR ECLIPSE) in 1999, but it was JINGZHE (THE STORY OF ERMEI), which screened in the Berlinale's Panorama section in 2004, which was to establish him as a significant sixth-generation auteur. In 2007 he received the Berlinale's Golden Bear for TU YA DE HUN SHI (TUYA'S WEDDING) and in 2010 his drama TUAN YUAN received a Silver Bear.

FILMOGRAFIE 2000 YUE SHI (LUNAR ECLIPSE) · 2003 JINGZHE (THE STORY OF ERMEI) · 2006 TU YA DE HUN SHI (TUYA'S MARRIAGE) · 2009 FANG ZHI GU NIANG (WEAVING GIRL) · 2010 TUAN YUAN (APART TOGETHER) · 2011 BAI LI YUAN (WHITE DEER PLAIN)

Das chinesische Kaiserreich sieht seinem Ende entgegen. In diesen Zeiten des politischen und gesellschaftlichen Umbruchs beginnt Wang Quan'an's Epos. Schauplatz ist das Titel gebende White Deer Village in der Provinz Shaanxi. Bisher haben hier die Großfamilien Bai und Lu sowie deren Söhne friedlich zusammengelebt. Die großen Umwälzungen haben jedoch einen erbitterten Kampf um Land zur Folge. Dabei gerät eine neu ins Dorf gekommene junge Frau zwischen die Fronten. Am Beispiel der beiden Familien reflektiert Wang Quan'an das Schicksal des chinesischen Volkes. Die Warlords werden von den japanischen Invasoren abgelöst und schließlich der Zweite Weltkrieg vom Bürgerkrieg.

BAI LU YUAN ist die Verfilmung des gleichnamigen Historienromans von Chen Zhongshi, der wegen expliziter Sexszenen lange auf dem Index stand. Wie schon in TUYA'S MARRIAGE (Goldener Bär 2006) und APART TOGETHER (Berlinale 2010) rückt Wang Quan'an erneut ein Frauenschicksal ins Zentrum seiner Geschichte. Die Heldin seines neuen Films wird ihre Schönheit im Kampf um Macht und Überleben einsetzen, und bleibt doch sich selbst und ihrer Liebe treu.



Zhang Fengyi

Wang Quan'an's epic takes place towards the end of imperial China in a period of dramatic political and social upheaval. The film is set in the eponymous White Deer Village in Shaanxi Province where the two most important families – Bai and Lu – and their sons have always lived together in peace. But the turmoil leads to a fierce struggle for land ownership. A young woman new to the village soon finds herself caught between the two camps. Director Wang Quan'an uses the story of these two families as a metaphor for the fate of the Chinese people as first Chinese war lords are overrun by Japanese invaders and then civil war follows hot on the heels of the Second World War.

BAI LU YUAN is an adaptation of an historical novel of the same name by Chen Zhongshi which was blacklisted for many years on account of its explicit sex scenes. As in his earlier works TUYA'S MARRIAGE (which won the Golden Bear in 2006) and APART TOGETHER (which screened at the Berlinale in 2010) Wang Quan'an's new work focuses once again on the fortunes of a female protagonist. Using her beauty as a way of gaining influence and a means of survival, the heroine of his latest film nonetheless manages to remain true to herself and those she loves.

Volksrepublik China 2011

Länge 177 Min. · Format DCP · Farbe

STABLISSTE

Regie **Wang Quan'an**
 Buch **Wang Quan'an**, nach Chen Zhongshis Roman *White Deer Plain*
 Kamera **Lutz Reitemeier**
 Schnitt **Wang Quan'an**
 Sounddesign **Wang Changrui**
 Musik **Zhao Jiping**
 Art Director **Huo Tingxiao**
 Regieassistenz **Cao Yong**
 Herstellungsleitung **Yang Lin, Wang Shu, Zhang Hong**
 Produktionsleitung **Yuan Hui, Peter Donner**
 Produzent **Zhang Xiaoke**
 Executive Producers **Sun Yi'an, Ma Rui, Xu Jianxuan, Xu Junqian**
 Associate Producers **Wang Zhanliang, Wang Quanan, Wang Le**
 Co-Produktion **Lightshades Film Productions**, Peking; **Xi'an Movie And Television Production**, Peking; **Western Film Group Corporation**, Peking

DARSTELLER

Bai Jiaxuan **Zhang Fengyi**
 Tian Xiao'e **Zhang Yuqi**
 Lu Zilin **Wu Gang**
 Hei Wa **Duan Yihong**
 Bai Xiaowen **Cheng Taisheng**
 Lu San **Liu Wei**
 Lu Zhaopeng **Guo Tao**
 Master Guo **Xu Huanshan**
 Tian Fuxian **Zhang Dehang**
 Officer **Yang Cao Xi'an**
 Heiwa **Yang Junjie**
 Bai Xiaowen **Yangchen Jiayu**
 Lu Zhaopeng **Yang Zexin**

PRODUKTION

Bai Lu Yuan Film Company
 Peking, Volksrepublik China
 +86 10 84388387
 peterdonner@wang-films.com

WELTVERTRIEB

noch offen